



الجمعية البرلمانية الآسيوية

الأمين العام

الرقم: SG/2020/08

التاريخ: 12 آذار/مارس 2020

معالي السيد الرئيس،

معالي السيدة الرئيسة،

يؤسفني أن أعلمكم بأن الجمعية العامة الـ142 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة التي كان من المقرر أن تنعقد في جنيف، من 16 لغاية 20 نيسان/أبريل، تم إلغاؤها في أعقاب التفشي المتزايد الحالي لفيروس كورونا الذي صنفته منظمة الصحة العالمية، رسمياً، بأنه وباء عالمي.

وتجدون مرفقاً رسالة الأمين العام للاتحاد البرلماني الدولي التي تم تعميمها على البرلمانات الأعضاء، المعلن فيها إلغاء الفعالية.

وآمل أن تتمكن البلدان المتضررة من وباء فيروس (كوفيد 19) أن تتعامل بشكل فعال مع هذا الوضع الحرج، وتنجح في منع زيادة انتشار المرض.

وتفضلوا، معاليكم، بقبول فائق الاحترام.

محمد رضا مجيدي

الأمين العام

الأمانة العامة للجمعية البرلمانية الآسيوية

طهران - الجمهورية الإسلامية الإيرانية

رقم 4، جادة غوله، شارع مجاهدين اسلام، صندوق البريد: 1154947411

طهران - الجمهورية الإسلامية الإيرانية

الهاتف: 7-00982133517406، الفاكس: 00982133517408

www.asianparliament.org secretariat@asianparliament.org



الهاتف: +41 22 919 41 11

الفاكس: +41 22 919 41 60

postbox@ipu.org

شارع بومييه 5

صندوق البريد 330

1218 لو غراند-ساكونكس

جنيف- سويسرا

www.ipu.org

رسالة عاجلة

إلغاء الجمعية العامة الـ142 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة (جنيف-16-20 نيسان/أبريل 2020)

12 آذار/مارس 2020

معالي السيدة الرئيسة،

معالي السيد الرئيس،

بأسف شديد، نعلمكم بأنه وفقاً للنظام الأساسي والأنظمة النافذة واللوائح التنظيمية للاتحاد البرلماني الدولي، طلبت رئيسة الاتحاد البرلماني الدولي أن أرسل قرار اللجنة التنفيذية، الذي تم اتخاذه وفق توصية الأمين العام، أنه تم إلغاء الجمعية العامة الـ142 للاتحاد البرلماني الدولي، الذي كان من المقرر عقدها في جنيف من 16 إلى 20 نيسان/أبريل.

وتم اتخاذ هذا القرار إثر حالة الطوارئ المتعلقة بالصحة العامة ذات الأهمية الدولية (كوفيد-19)، التي أعلنت عنها رسمياً منظمة الصحة العالمية بأنها وباء عالمي، وتباعاً لتقييم دقيق للمخاطر بناءً على المعلومات المقدمة من منظمة الصحة العالمية والسلطات السويسرية.

ويهدف هذا الإجراء الاستثنائي للمساهمة في الجهود التي يتم بذلها للسيطرة على انتشار فيروس كورونا وحماية صحة وسلامة أعضائنا وشركائنا وموظفينا. في الوقت عينه، وفي ظل الإجراءات القاسية التي يتم اتخاذها (حظر

التجمعات العامة الكبيرة، وإقفال المدارس، وإغلاق المناطق والبلدان المتضررة، والقيود الشديدة على السفر، إلخ...)، يهدف هذا القرار أيضاً إلى ضمان الشمولية التي تتطلبها الجمعيات العامة للاتحاد البرلماني الدولي.

ونحن على تواصل مع اللجنة التنفيذية، وكل جهد يتم بذله سيكون من أجل ضمان استمرار عمليات الاتحاد البرلماني الدولي في الأشهر القادمة. كما هو منصوص عليه وفقاً للنظام الأساسي والأنظمة النافذة واللوائح التنظيمية للاتحاد البرلماني الدولي، وبالنظر إلى الطبيعة الاستثنائية للوضع الراهن، سوف نتشاور مع أعضاء المجلس الحاكم عبر المراسلات حول القرارات العاجلة التي لا يمكن أن تنتظر حتى الجمعية القادمة في تشرين الأول/أكتوبر.

وبمجرد أن تسمح الظروف، وإذا لزم الأمر، فإننا سنعقد جلسات خاصة للجنة التنفيذية، ولجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين، ومجموعات أصغر أخرى (مكاتب اللجان الدائمة والفرق الاستشارية ولجنة القانون الإنساني الدولي، إلخ...). في جميع الحالات، سيتم تشجيع لجان ومجموعات الاتحاد البرلماني الدولي، على مواصلة عملهم حسب الحاجة من خلال التشاورات الافتراضية أو عبر الإنترنت.

وعموماً، توفر الظروف الحالية فرصة لنا للتفكير بطرق بديلة لممارسة الأعمال بصرف النظر عن الاجتماعات التي تتطلب حضوراً شخصياً أو بالإضافة إليها. وقد انضم الاتحاد البرلماني الدولي بالفعل إلى فرق عمل تابعة للأمم المتحدة تقوم بمراجعة الحلول التقنية كاجتماعات افتراضية وترجمة فورية عن بعد. سنبقيكم على اطلاع بالتطورات في هذا الصدد.

ونأسف بشدة على الوضع الحالي، ولكن في ظل هذه الظروف، علينا إعطاء أولوية قصوى لسلامة ورفاهية أعضائنا وموظفينا، وليس لدينا خيار آخر سوى إلغاء الجمعية العامة لنيسان/ أبريل. سيتم عقد الجمعية العامة الـ 142 في كيغالي، رواندا، من 11 إلى 15 تشرين الأول/ أكتوبر 2020.

وفي هذه الأوقات الصعبة والعصيبة، نعرب عن تضامننا معكم ونتمنى لكم كل خير.

وتفضلوا بقبول فائق التقدير والاحترام،

مارتن تشونغونغ

الأمين العام

Asian Parliamentary Assembly
Secretary-General



No. SG/2020/08

Date: 12 March 2020

Dear Mr. President,
Dear Madame President,

I regret to inform you that 142nd IPU Assembly and related meetings scheduled to take place in Geneva from April 16-20 has been cancelled as the aftermath of the current growing outbreak of the Coronavirus which has been formally declared by the WHO as a pandemic.

Attached please find the IPU Secretary General's communication circulated among the Member Parliaments announcing cancellation of the event.

I hope the countries affected by the (COVID 19) virus epidemic would be able to tactfully handle this critical situation and manage to curb further spread of the disease.

Please accept, Excellency, the assurance of my highest consideration.

Mohammad Reza Majidi
Secretary General
Secretariat of Asian Parliamentary Assembly
Tehran- Iran (Islamic Republic of)



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

130
years of
empowering
parliamentarians

+41 22 919 41 11
+41 22 919 41 60
postbox@ipu.org

Chemin du Pommier 5
Case postale 330
1218 Le Grand-Saconnex
Geneva – Switzerland
www.ipu.org

URGENT MESSAGE

Cancellation of the 142nd IPU Assembly and related meetings (Geneva, 16–20 April 2020)

12 March 2020

Office of the
Secretary General

Dear Madam President,
Dear Mr. President,

It is with deep regret that I must inform you that, in keeping with the IPU Statutes and Rules, the IPU President has asked me to communicate the decision of the Executive Committee, taken upon the recommendation of the Secretary General, that the 142nd IPU Assembly, due to take place in Geneva from 16 to 20 April, is cancelled.

This decision has been taken in light of the public health emergency of international concern (COVID-19), now formally declared a pandemic by the World Health Organization (WHO), and follows a careful risk assessment based on the information provided by the WHO and the Swiss authorities.

This exceptional measure aims to contribute to the global effort to contain the spread of COVID-19 and safeguard the health and safety of our Members, partners and staff. At the same time, and in light of the drastic measures that are currently in place (the ban of large public gatherings, closing of schools, lockdown of affected regions and countries, severe restrictions on travel, etc), it seeks to ensure the inclusiveness that our IPU Assemblies require.

We are in touch with the Executive Committee, and every effort will be made to ensure the continuity of IPU decisions and operations in the weeks and months ahead. As provided by our Statutes and Rules, and given the extraordinary nature of the current situation, we will be consulting with the members of the Governing Council via correspondence on urgent decisions that cannot wait until the next Assembly in October.

Once conditions allow, and if necessary, we will be convening special sessions of the Executive Committee, the Committee on the Human Rights of Parliamentarians, and other smaller groups (Bureaux of the Standing Committees, Advisory Groups, IHL Committee, etc). In all cases, IPU committees and groups will be encouraged to continue their work as needed through virtual or online consultations.

More generally, the current circumstances offer an opportunity for us to reflect on alternative ways of doing business apart from, or in addition to, face-to-face meetings. The IPU has already joined a UN task force that is examining technical solutions such as virtual meetings and remote interpretation. We will keep you posted on developments in this regard.

../..

I very much regret the current state of affairs, but under the circumstances we must give top priority to the safety and well-being of our Members and staff, and have no other option but to cancel the April Assembly. The 142nd IPU Assembly will now take place in Kigali, Rwanda, from 11 to 15 October 2020.

In these difficult and uncertain times, we express our solidarity with you and wish you all the best.

Yours sincerely,

A handwritten signature in blue ink, appearing to read 'Martin Chungong', with a long horizontal flourish extending to the right.

Martin Chungong
Secretary General